
Beszámoló a 4092 sz. Dózsa György Úttörőcsapat 2018-as munkájáról

Úttörőcsapatunk  2018-ban  is  a  törvényes  keretek  között  alapszabályának 
megfelelően  működött. A  csapat  munkáját  továbbra  is  a  januárban,  majd 
márciusban ismételten újjáválasztott csapatvezetőség irányította,. 

Programjainkról:

Éves közgyűlésünkre január 13-án az IKSZT-ben került sor. Értékeltük a 2017-es 
esztendő programjait, a résztvevők elfogadták a csapatvezetőség beszámolóját és a 
2018-as  költségvetést,  módosították  az  alapszabályt,  megválasztották  az  új 
csapatvezetőséget  és  sor  került  a  következő  év  programjának  ismertetésére, 
megvitatására  is.  Vártuk  tagjaink  újabb  javaslatait  a  2018-as  év  programjaira, 
illetve  beszéltünk  az  előttünk  álló  évről  -  és  a  résztvevők  megitták  a  kakaót, 
megették a vajas kalácsot is

2018-ban  is  a  különböző  hónapokban  különböző  Kalandnapokra  vártunk 
benneteket. Ezek közül az első, a januári a Hatalmas Havas Hajcihő volt, ami- hó 
hiányában- Hatalmas Havatlan Hajcihővé alakult. Szerencsére így is jól sikerült a 
csocsó  és  ping-pong  bajnokság,  ahol  nagy  csatákat  vívtak  egymással  a 
versenyzők.

Február  24-én  tele  volt  az  IKSZT.  Kitűnő  hangulat,  pazar  jelmezek,  lelkes 
közönség, sok játék. Volt ám nagy cirkuszolás, és minden, mi ahhoz kell- popcorn 
és vattacukor - kell ennél több?

Csapatunk március 15-én részt vett a Községháza előtti koszorúzáson. Az ünnepi 
délutánon  sikeresen  lezajlott  rendkívüli  közgyűlésünk,  ahol  megtörtént  az 
alapszabály  módosítása.  A megválasztott  csapatvezetőségi  tagok  közül  ugyanis 
ketten  18  éven  aluliak  voltak,  ezért  a  törvényszék  végzésének  megfelelően  a 
rendkívüli  közgyűlésen  módosítanunk  kellett  a  csapatvezetőség  összetételét  és 
ezzel  együtt  az  alapszabályt.  A csapat  tevékenységét  azóta  az ekkor  megbízott 
ötfős  csapatvezetőség  irányítja,  melynek  munkáját  aktívan  segíti  a  két,  tavaly 
januárban megválasztott, akkor még 18 éven aluli póttag.

Márciusi kalandnapunkon a Budai Várban  GPS-es kincskeresésre vállalkozó kis 
csapat  a  dermesztően hideg időjárás  ellenére is  élvezte  a  játékot,  és,  persze,  a 
kincsesládába rejtett jutalom sem maradt el.

Ki gondolta, hogy az éjszakai túrára egy kisebb tömeg jön össze? Pedig így volt: 
április 14-én este 8-kor több mint negyvenen indultunk el a tókerülő 7 kilométeres 
sétára.  Remek  kirándulóidő  volt,  de  a  laposon  bizony  még  tocsogtunk,  de  a 
hangulat ettől sem romlott el. A túra végén minden gyerek emléklapot kapott, de a 
felnőttek közül már nem mindenkinek jutott. A túravezető Boros Barnabás volt.



Május  1.  Majális  volt  a  tónál,  jó  idő  volt,  jól  sikerült!  Volt  paprikáskrumpli, 
dekázás, fejelés, foci, jól éreztük magunkat. 

Május  12-én sor  került  egy olyan eseményre,  ami  ezidáig  nem igazán volt.  A 
GÚCTALGIA. Ez az esemény nagyon jól összehozta az „öreg” és „fiatal” ifiket. A 
rengeteg relikvia, videó és „régiség” mellett rengeteg nevetésre, játékra került sor. 
Az ifik nagyon összeszedetten, összetartóan dolgoztak, mindenkinek köszönjük a 
munkáját.

Idén megrendezésre került az avatás, ahol 4 kisdobost és 6 úttörőt avathattunk, a 
rossz  idő  ellenére  is.  Köszönjük  Gyuri  bácsinak  a  felkészítést.  3  Dózsa 
emléklapost  is  köszönthettünk  köreinkben,  Tóth  Ferencet,  Boros  Barnabást  és 
Dienes Szilviát.

A gyermeknapot a hagyományos helyszínen, a Kenyeres-kertben, jó időben, sok 
érdeklődővel tarthattuk. Nagyon jól sikerültek a régi és az új játékok is. Köszönjük 
a segítséget minden közreműködőnek: ifinek, szülőnek, vendégnek. 

Örvendetes,  hogy  évek  óta  –  ha  szerény  mértékben  is  –  ismét  növekszik  a 
táborozók  száma.  Így  volt  ez  2018-ban  is,  ahol  39  fős  csoportunk  töltött  egy 
gyönyörű  hetet  Bánkon.  Abban,  hogy  ez  a  tábor  ilyen  jól  sikerült,  a  remek 
időjárás,  a  nagyszerű  környezet  és  táborhely,  a  kitűnő   ellátás  mellett  döntő 
szerepe volt a programot tervező, szervező és lebonyolító ifiközösségnek, amelyet 
Ducsainé Kazup Zsuzsa táborvezető irányított, akit a záró tábortűznél Gombánk 
apraja-nagyja egyhangúlag választott királyának I. Zsuzsa néven a levitézlett Lui 
király helyébe.

Szeptember 15-én immár második alkalommal rendeztük meg a Ki a legmessibb? 
tornát, ezúttal valódi serlegekkel és érmekkel. A szeptemberi napsütésben az is jól 
érezte magát, aki nem lépett pályára. Aki viszont igen, nem is akarta abbahagyni, 
így aztán számháborúra már nem is került sor...
Eredmény: 1. SZÉPFIÚK (Darvai Róbert, Kovács Bence, Lupszki Martin, Pán-
gyánszki Dani, Pere Dani, Sulán Dávid), 2. MONOR SE JÓ (Bodnár Csaba, Cson-
ka  Gergő,  Fehér  Dávid,  Pángyánszki  Szabolcs,  Ruzsinszki  Ákos,  Wasylkovicz 
Sebők), 3. BANÁNOK (Ács Ábel, Bor Ádám, Dobai Rokkó, Jakabfi Alex, Jakabfi 
Zoltán, Lupszki Gergő, Mohai Botond)

Október 5-én a Péntactivityn szalonnasütésre került sor a tónál. Jó időben, jó he-
lyen, jó emberekkel. 

Geocaching kincskeresés Kemecsében. A ládakeresés ma már a turisztika egyre 
népszerűbb, rohamosan fejlődő területe. Október 20-án mi is megpróbálkoztunk 
vele, s nyugodtan állíthatjuk: sikerrel. Az előzetesen jelentkező négy csapatot még 
az előző napi eső (amelynek szombat délelőttre már csak harmatos nyomai marad-
tak) sem riasztotta el. Nem csoda, hiszen a tét nagy volt: a győztes csapat mozi-



jegy-utalványokat találhatott a kemecsei híd alatt rejtőző kincsesládában, amely-
nek koordinátáit  egyébként előtte  myolc helyről  szerzett  információkból  kellett 
összeállítani. A leggyorsabbak a Sunyi macskák voltak (Csordás Ágota, Jakab Sá-
ra Fruzsina, Lajti Anna, Módos Máté, Pete Sára), de a később érkezőknek is jutott 
cukor és lufi is.
Október 23-án a szokásoknak megfelelően mi is koszorúztunk, Wasylkovicz Kin-
cső és Lajti Levente képviselte csapatunkat.

November 9-én az IKSZT-ben került sor a péntactivityre, ahol mindenki nagyon 
jót játszott, szórakozott. Olyannyira, hogy haza se akart menni. 

Úgy látszik, a Kaszinót nem lehet elrontani: a november 24-én megtartott program 
idén is remekül sikerült. November utolsó szombatján rekord számú játékos kedvű 
kicsi  és  nagy népesítette  be az IKSZT-t.  Szórakoztató  játékok,  rengeteg  vonzó 
nyeremény, és persze kakaó, kalács - ez a nap mérlege. A rögtönzött közvélemény-
kutatás szerint mindenki pazarul érezte magát! 

December 7-én az előző rendezvényekénél kisebb érdeklődés mellett, de nagyon 
jó  hangulatban  került  sor  a  decemberköszöntő  kézműves  foglalkozásunkra  az 
IKSZT-ben. Gyönyörű, és egyedi alkotások készültek.

Úttörőcsapatunk ebben az évben is együttműködött az általános iskolával,  és a 
Civilházzal  valamint  a  Rendezvényházzal,  melyek  rendezvényeink  helyszínéül 
szolgáltak. Köszönjük a Szülői Munkaközösségnek a tábori támogatását. 

A csapat programjait az ifivezetők tervezték, szervezték, bonyolították le. Hálás 
köszönet ezért mindannyiuknak.

Csapatunk Pártoló Testülete, amelynek elnöke Csordás György (a választás még 
2017-ben történt), több rendezvényben, programon közreműködött (éjszakai túra, 
ládakeresés,  Kaszinó,  kézműves  foglalkozás,  tábor),  és  jelentős  támogatást 
nyújtott csapatunk tevékenységéhez. A megújult programstruktúra kialakításában 
is  maximálisan  figyelembe  vettük  a  Pártoló  testület  ajánlásait,  amelyek 
megalapozottságát  a  rendezvények  látogatottságának  növekedése  is  igazolta. 
Nekik is köszönjük a támogatást, segítséget.

Szeretnénk  az  úttörőcsapat  taglétszámát  növelni,  hatékonyabb  kommunikációs 
tevékenységet  folytatni.  Hogy  ez  sikerülhessen,  létrehoztuk  a  szemfülesek 
csoportját,  akiknek  azt  a  feladatot  szántuk  –  természetesen  teljesen  önkéntes 
alapon,  hogy  elősegítsék  az  információ  eljuttatását  az  általános  iskolás 
gyerekekhez.  Ebben az évben Wasylkovicz Sebők, Szijártó Betti  és Lajti  Anna 
voltak szemfüleseink, köszönjük egész éves munkájukat! Különösen fontos lenne, 
hogy megtaláljuk azokat, akikre még számíthatnánk ebben! Ha valaki kedvet érez, 
kérem jelezze ezt a csapatvezetőség bármely tagjának.



Pénzügyi beszámoló

Csapatunk  pénzügyi  helyzete  stabil,  s  ez  fontos  feltétele  az  eredményes 
működésnek. Pénzügyi eredményünk pozitív, vagyis bevételeink meghaladták a 
kiadásainkat. A taglétszám növekedésével természetesen nőtt a tagdíjbevétel is, de 
ez az összeg (27.000Ft)  eltörpül az egyéb támogatásokhoz és pályázaton nyert 
forrásokhoz  képest.  A lényegesebb  tételek:  pályázati  támogatás  350.000Ft  (a 
tervezett 200.000Ft-tal szemben), 1%-okból 171.080Ft, ami lényegében megfelel 
az  előző  évinek,  továbbá  kimagasló  volt  a  magánszemélyek  és  a  Szülői 
Munkaközösség  támogatása.  Utóbbi  kettő  (1%  és  magánszemélyek)  egyúttal 
fontos mércéje is csapatunk támogatottságának.

E  jelentős  támogatás  tette  lehetővé,  hogy  a  táborban  több  mint  200.000Ft-tal 
költhettünk többet a befizetéseknél (ez több, mint 5000Ft táborozási támogatást 
jelent  személyenként),  és  így  a  jó  minőségű  ellátás  mellett  minden  tervezett 
programot  meg  tudtunk  valósítani.  A  Nemzeti  Együttműködési  Alap  (NEA) 
működési támogatásából elnyert összeg egyebek között arra is elegendő volt, hogy 
egy  új  projektort,  tabletet  és  egyre  sokasodó  adataink  mentésére  két  külső 
merevlemezt is vásárolhattunk (igaz, az utóbbiakat már 2019-ben). Ugyancsak a 
NEA pályázati támogatás tette lehetővé, hogy a csapatban a munka oroszlánrészét 
végző ifik képzését szolgáló téli túra költségeihez is jelentős támogatást tudtunk 
nyújtani.


